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Slides fra beboermøde og referat

Kære alle 

I denne omgang har vi valgt at lægge referat og slides fra 
beboermødet sammen, ved at tilføje ekstra slides med re-
ferat. 

Vi håber, at det kan bruges til at fastholde den dialog, der 
var på mødet. 
Referatet er side nr. 5, 7, 9, 15 og 22. 

Bemærk at der henover side 16 og 17 er en bemærkning 
med rød tekst. Forklaringen til dette er, at vi tidligere har 
vist en række elementer, der skulle indgå i renoveringen af 
etape 3. Alle disse elementer vurderes nu igen én for én, 
og vi indkalder snart til et nyt beboermøde, så I kan blive 
oplyst om hvilke elementer, der stadig er med i etape 3. 
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Dagsorden

• Velkomst og præsentation af nye ansigter i projektorganisationen

• Status på Etape 2

• Tidsplan

• 1 årsgennemgang

• Spørgsmål

Pause

• Etape 3

• Orientering om aftaler med Landsbyggefonden og Herlev 

Kommune

• Ramme for renoveringen

• Tidsplan

• Genhusning
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RÆKKEFØLGE
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Aktuelle forhold

Vi forsøger at undgå at køre jord væk, det betyder: 

• at der er et midlertidigt oplag af jord på bagsiden af blok G og 
noget foran blok H, som skal genbruges foran skurbyen og foran 
blok F og G. 

• at kælkebakken bliver større/højere

Parkeringspladsen foran blok H etableres midlertidigt, da den skal være 
oplag i den kommende byggesag. Der kommer kun midlertidigt lys på. 

Parkeringspladsen ved den nuværende byggeskurby retableres i 2024, 
når etape 2 er færdig. En kommende skurby forventes placeret bag ved 
materielgården.
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2023 2024 2025

2026

2

3
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Tid

• Umiddelbart er der en lang pause i byggeriet i 2025, ikke mindst fordi 
EU-reglerne kræver, at et udbud gennemføres med nogle klare 
tidsfrister. Meget af 2025 går med at overholde sådanne tidsfrister. 

• På den ene side bliver det godt med en pause, på den anden side 
bliver det hårdt, at man igen skal i gang med støv og støj m.m. 

7



1-års gennemgang & eftersyn

1-årsgennemgang med Rådgiver/Entreprenør, blokvis – ca. 1 år 
efter aflevering

• Beboere skal stadig melde mangler til driften

• Både forhold inde og ude

• Driften vurderer evt. sammen med rådgiver. 

• 5 årsgennemgang udføres ikke blokvis.

Byggeskadefondens eftersyn

• Forholder sig ikke til, hvad vi synes er fejl og mangler, men til de 
bygningsdele som forsikres under Byggeskadefonden. 

• Udføres ad to omgange.
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Spørgsmål
(de mest generelle spørgsmål var disse )

Er alle haver afleveret, blandt andet ved blok A, hvor der synes at være et urimeligt 
fald i haven?
Dette undersøges nu, men haver afleveres faktisk først hen mod udgangen af 2023. 

Lågerne passer ikke ? 
De skulle gerne være skiftet allerede nu. 

Der var en diskussion af elprisen, som man ikke kender i en kommende fastpris-
aftale med Andel energi. 
Charlotte beder DAB’s energiafdeling melde rammerne for den nye/kommende 
aftale ud. Administrationsafdelingen udarbejder et infobrev. De nye aftaler er dog 
ikke drøftet helt på plads endnu. 

Er det de rigtige fraktioner, der er i de nedgravede containere, for eksempel ved 
blok A–B, og kan det eventuelt ændres, så der kommer en bedre fordeling af, hvor 
der er restaffald? 
Dette undersøges med landskabsarkitekten. 
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Pause
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RÆKKEFØLGE
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Hvordan gribes etape 3 an

Aftale med LBF/ Kommune

• Genbesøge og genoverveje, hvordan vi får udført det nødvendige

• Sikre, at de rigtige forundersøgelser er udført

• Godkendes af Landsbyggefonden igen

• Godkendes af beboerne igen

• Godkendes af kommunen igen

• Gennemføres i en kompakt proces
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Tidsplan (procesplan)
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Forklaring til tidsplan (procesplan)

Billedet på side 14 viser, hvordan man forhåbentlig kan bevæge sig 
hurtigt frem til en ny beslutning omkring elementerne i etape 3 således, 
at man er klar med en tegning i starten af det nye år. 
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Hvad skal med videre i etape 3
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Måske skal noget ind igen og andet ud
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Tidsplan

Forenklet overordnet tidsplan for 
blokkene i etape 3
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Midlertidig genhusning

• Varsling og tildeling

• Huslejeopkrævning og forbrug

• Indskud

• Egen genhusning

• Varsling tilbageflytning
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Permanent genhusning

• Tilbud

• Anciennitet

• Indskud
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Flytning

• Flyttefirma

• Ekstra flyttehjælp

• Flytter selv
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Spørgsmål
(de mest generelle spørgsmål var disse )

Bliver det muligt i etape 3 at beholde de eksisterende køkkener?

Vi kan ikke med sikkerhed sige, at det bliver muligt i alle boliger, blandt andet fordi 
vandføringer skal udføres, og væggene mellem køkken og bad måske ikke tillader, at vi 
slet ikke skal ind i køkkenet. I udgangspunktet forventes der ikke at blive økonomi til at 
skifte køkkener.

Kan man komme med i et besluttende udvalg?
Byggeudvalget er nedsat af selskabsbestyrelsen og med repræsentanter fra selskabs-
bestyrelsen og afdelingsbestyrelsen. Det er altid muligt at stille op til afdelingsbestyrelsen 
og søge indflydelse ad den vej. 
Udgangspunktet er ikke, at der nu skal gennemføres en ny sag, men at der skal foregå 
tilpasning som en konsekvens af, at budgettet ikke rækker til den oprindelige ambition for 
omfang af etape 3. Der vil blive holdt yderligere beboermøder således det bliver klart, 
hvad der kan forventes af omfang for den kommende etape.

Hvad skal der ske med blok E og H? 

De to blokke skal fortsat næsten rives helt ned og bygges helt op igen, også som forudsat 
som tilgængelighedsboliger. 
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TAK FOR I AFTEN
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